

2023-08-28

Dr. Horton တန့်တချီဟံဉ်ဖိယိဖိတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိ

ပျဲမံၤဟ့ၣ်သ့ၣ်ဖျါ **Maya Angelou** စံးဝဲလၢ, “န့ၣ်ညါလီၤတၢ်တသ့ဝဲလၢ နကလဲၤတၢ်လီၤဖဲလဲၣ် တၢ်လီၤလၢန့ၣ်ညါဝဲလၢ နအိၣ်တၢ် လံၣ်တၢ်လီၤဖဲလဲၣ်တစု န့ၣ်လီၤ.” တၢ်ကတိၤလၢပျဲဒီးအစိကမိၤအံၤဒုးသ့ၣ်နီၣ်ထီၣ်ပျဲလၢတၢ်လိၣ်ဘၣ်တၢ်လဲၤထီၣ်လဲၤထီၣ်လၢအအိၣ်ဒီးတၢ် သမံသမိးတၢ်လီၤဖဲန့ၣ်အလီၤဒီးနလဲၤတၢ်လီၤဝဲန့ၣ်သ့ၣ်လဲၣ်အဂ့ၢ်ပျီဖျါဖျါန့ၣ်လီၤ.

ဒ်ပ တၢ်မၤတံၢ်တၢ်လၢတၢ်စ့ၣ်နီၣ်အဂီၢ် (*Disrupting for Excellence*) အခိၣ်ထံးခိၣ်ဘိမၤသးဆူညါကွၢ်ကွၢ်အသိး, ပပညိၣ်ယိးဒီးဝဲ ဖဲတၢ်နၢ်ပၢ်ဝဲဒၣ်ကတိၤအံၤတၢ်အိၣ်သးလၢတၢ်သးဆူညါအပူၤ, ကျိကျဲလၢအဒုးတုၤပျဲအံၤ, ဒီးတၢ်အဂ့ၢ်ကတၢ်လၢအသးထီၣ်ထီၣ်တၢ်ဆူညါန့ၣ် လီၤ. တၢ်အဝဲန့ၣ်မ့ၢ်ကျိကျဲလၢပကအိၣ်ကတိၤပသးလၢတၢ်ကျဲဟံၣ်လီၤခါဆူညါတၢ်မ့ၢ်လၢပကတိၤဖိတဖၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. ပတၢ်တိၢ် ဟံၣ်လၢအကမၣ်တန့ၢ်မ့ၢ်ဝဲတၢ်စိၣ်ကမိၤထီၣ်တၢ်မၤလိမၤဒီးအတၢ်လဲၤခိၣ်ဖိလၢဖိဒ်ပသ့ၣ်ကိးဂၤအဂီၢ်, လၢတၢ်ဆိၣ်ထွဲမၤစၢအဝဲသ့ၣ်အတၢ်မၤ လိမၤဒီး, ပုၤဂ့ၢ်ဝိ, ခိၣ်န့ၣ်တၢ်ဆိကမိၣ်, ဒီးနီၣ်ခိၣ်တၢ်ခိၣ်ထီၣ်ထီၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ဟံၣ်ဖျါထီၣ်တၢ်အရူဒိၣ်ဖဲအပူၤကွၢ်တန့ၢ်တၢ်ဂ့ၢ်- ပတၢ်ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့ၣ်ကမံးတံၢ်ဟ့ၣ်အတၢ်ဆၢကတိၤခံသီလၢတၢ်မၤ တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်သကိး (*retreat*) တၢ်ကွၢ်စိဖဲတၢ်မၤဆူၣ်ထီၣ်ပတၢ်နၢ်ပၢ်ဒီးတၢ်မၤယုၣ်မၤသကိးန့ၣ်လီၤ. **Retreat** မ့ၢ်ပျဲၣ်စိၣ်တခါလၢအအိးထီၣ်တၢ်တၢ်ပိၣ်ဝဲသ ကိးဒီး တၢ်မၤသီထီၣ်တၢ်ထီၣ်တၢ်ဆိမိၣ်အတၢ်ပဲၣ်ဖးနီၣ်ပတၢ်လဲၤကျဲအဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ. ပသမံသမိးကွၢ်ဝဲဒၣ်တၢ်ဂ့ၢ်မိၢ်ပျဲတဖၣ်ဒ်အမ့ၢ် ပတၢ်တိၢ် ကျဲအခိၣ်သ့ၣ်လၢလၢပျဲပျဲ (**Comprehensive Master Plan**), **E-SPLOST** တၢ်တိၢ်ကျဲတဖၣ်, တၢ်မၤဆူၣ်ကျဲကျိၣ်စ့ဂ့ၢ်ဝိ, တၢ်ကွၢ် ကဒါကုၤတၢ်မၤဒ်ပုၤသးကျဲပၤဆူၣ်တၢ်အခိၣ်အတၢ်မၤခိၣ်ထံး 30 သီအဂ့ၢ်, ဒီးအကတဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

ပ **Comprehensive Master Plan** ဒီး **E-SPLOST** တၢ်တိၢ်ကျဲတဖၣ်မ့ၢ်ဝဲဒၣ်တၢ်ပတိၢ်ခါၣ်သး, လၢအဖိးမံလိၣ်သးဒီးပတၢ်နီၤလီၤ မၤသကိးတၢ်မၤဂ့ၢ်ထီၣ်ကီၢ်ရၣ်လီၤကဝိတၢ်လီၤတၢ်ကျဲဒီးတၢ်ဖဲတၢ်မၤတဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ဖဲတၢ်အိၣ်ဒီး တၢ်ပညိၣ်လီၤဆိလၢ တၢ်ကယုၣ်လီၤ တၢ်ကီၢ်တၢ်ခဲလၢအမ့ၢ် တၢ်ကတိၢ်ကတုးခိၣ်ပျဲပျဲအိၣ်အိၣ်တလၢ ဒီးပုၤကျိဖိစ့တလၢ လၢပကတိၤနီၤအဂီၢ်, ပဝဲသကိးတၢ်မၤရဲၣ်ကျဲခိၣ်သ့ၣ် လၢ တၢ်မၤအီၤကသ့အဂ့ၢ်ကတၢ်လၢ တၢ်မၤလၢပျဲန့ၢ်ပကတိၤနီၣ်ဂံၢ်လၢ အလီၤဆိလိၣ်သးအါမံၤအတၢ်လိၣ်ဘၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

ဒ်ကမ့ၢ်ပျဲရဲၣ်ကျဲစ့ဆိၣ်ထွဲအမူဒါအသိး, ပသမံသမိးဝဲဒၣ်ပကတိၤစ့တၢ်ဂ့ၢ်ကိတဖၣ်လီၤတၢ်လီၤဆဲးန့ၣ်လီၤ. ပမံးယုၣ်မၤသကိးတၢ်လၢတၢ်သ့ ဉ်တိသးရၤ, ထီၣ်တိတပယုၣ်ယိ, ဒီးပလူပိၣ်မၤထွဲဝဲဒၣ် **Georgia** တၢ်သမံသမိးစ့စရိဝဲကျိ (**Georgia Department of Audits**) ဒီးအခါၣ်စးကရၤအတၢ်လိၣ်တဖၣ်လၢတၢ်ဆိကမိၣ်ထံကပတၢ်ကျဲးစးဟ့ၣ်လီၤသးလၢတၢ်မၤကဲထီၣ်လိၣ်ထီၣ်ပကတိၤစ့ဂ့ၢ်ဝိတၢ်ဖဲတၢ်မၤအ ဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ.

ဒ်ယဆိမိၣ်ထံကုၤတၢ်ဖဲတၢ်မၤအခိၣ်ထံး 30 သီ ဒ်ပုၤသးကျဲပၤဆူၣ်တၢ်အခိၣ်တဂၤအသိး, ယဆဲးဒီးန့ၢ်ဘၣ်ဒီးတၢ်ဟ့ၣ်ဂံၢ်ဟ့ၣ်ဘါခိၣ်ဖျိ ပ ကွိဖိ, သရၣ်ဒိၣ်သမၤထီၣ်ဝဲကျိ, ဟံဉ်ဖိယိဖိ, ဒီးပုၤတတၢ်မၤသကိးတၢ်တဖၣ်လၢ တအိၣ်ဒီးတၢ်တုၢ်စၢလီၤအသးဘၣ်န့ၣ်လီၤ. ဖဲတယံၣ်ဒီးဘၣ် **H-PRIDE certifications** ဟ့ၣ်လီၤဝဲဒၣ်တၢ်လၢကပိၤဆူ **Snapfinger Elementary (Snapfinger တီၤဖျိကျိ), Columbia Middle (Columbia တီၤခါၣ်သး), ဒီး Towers High (Towers တီၤထီ)** တဖၣ်အအိၣ်လၢ အမ့ၢ်တၢ်မၤဟ့ၣ်ထီၣ်သါလီၤတၢ်အါၣ်လီၤအိ လီၤလၢပကျဲးစးမၤသကိးဝဲဖဲတၢ်ဆိၣ်ထွဲစၢတၢ်အလုၢ်အပျဲခိၣ်သ့ၣ်လၢအကြးဝဲဘၣ်ဝဲလၢပတၢ်ဖဲတၢ်မၤဆူညါန့ၣ်လီၤ.

လၢတၢ်နၢ်ပၢ်အါထီၣ်ပ **retreat** အဂ့ၢ်အကျိလၢလၢပျဲပျဲအဂီၢ်, ယကွဲမ့ၢ်နၢ်လၢနကယုၣ်သ့ၣ်ညါတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်တၢ်ရဲၣ်လီၤအဂ့ၢ်ပျဲပျဲ ခိၣ်ဖျိစံၢ် လီၤ **ဖဲအံၤ** တက့ၢ်. တၢ်ဂ့ၢ်ဂံၢ်ထံးအံၤကဒုးနၢ်ပၢ်တၢ်တၢ်ပိၣ်ဝဲသကိးဒီးတၢ်ဟံၣ်ဖျါထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တုၤလီၤလီၤန့ၣ်လီၤ.

ဒ်ပဆဲးမၤသကိးပတၢ်လဲၤကျဲအံၤအသိး, သ့ၣ်နီၣ်ထီၣ်လၢပတၢ်ကျဲးဟ့ၣ်လီၤသးတမံၤယိမ့ၢ်တၢ်စိၣ်ကမိၤထီၣ်စၢပတၢ်လဲၤထီၣ်လဲၤထီၣ်န့ၣ် လီၤ. နတၢ်မၤဆူၣ်ထီၣ်ပသးသဟီၣ်အဂၢ်အကျဲအံၤဒုးအိၣ်ထီၣ်ခါဆူညါတၢ်မ့ၢ်လၢဂ့ၢ်ဒိၣ်ထီၣ်လၢပကတိၤ, ပုၤတတၢ်, ဒီးပဝဲတဂၤစုၣ်စုၣ် အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.